

Funded by



Fondation Assistance Internationale

# START YOUR BUSINESS!



## "Start-up creation, technical skills development and socio-economic promotion of vulnerable youth and women in Palestine" - AID 11867

Start Your Business is a three-year project **funded by the Italian Agency for Development Cooperation (AICS)** and **Fondation Assistance Internationale (FAI)**. The project's lead applicant is VIS (Volontariato Internazionale per lo Sviluppo), an Italian NGO based at Bethlehem University working in the local economic development field. The implementation of the project has been ensured by a strong partnership of Italian and Palestinian actors, including:

- VIS (VOLONTARIATO INTERNAZIONALE PER LO SVILUPPO)
- CISP (COMITATO INTERNAZIONALE PER LO SVILUPPO DEI POPOLI)
- ACTIONAID ITALY AND PALESTINE
- MUNICIPALITY OF MILAN
- UNIVERSITY OF FLORENCE
- BETHLEHEM UNIVERSITY
- SALESIAN VOCATIONAL TRAINING CENTRE



3 YEARS PROJECT



BETHLEHEM, EAST JERUSALEM, HEBRON



### OVERALL OBJECTIVE OF THE PROJECT

Contribute to lasting, inclusive and sustainable economic growth, full employment and decent work for everyone in Palestine, focusing on the socio-economic development of disadvantaged youth and vulnerable women.

### SPECIFIC OBJECTIVES OF THE PROJECT

Develop a positive environment for the creation of new Startups and the improvement of commercial and social businesses through:



A) THE STRENGTHENING OF BUSINESS INCUBATION AND ACCELERATION PROCESSES;

B) THE STRENGTHENING OF BUSINESS INCUBATION AND ACCELERATION PROCESSES;

C) AWARENESS RAISING AND ADVOCACY ACTIONS TOWARDS THE COMMUNITY AND LOCAL AUTHORITIES.

### EXPECTED RESULTS AND ACTIVITIES OF START YOUR BUSINESS:

1

Improve the development of new Startups, traditional and social businesses and increase the knowledge about social enterprises through offering specific training, incubation and acceleration services.

2

Increase the employability of Palestinian unskilled youth and women through the enhancement of technical and professional training thanks to the introduction of "Start your Business training" and the offer of training sessions qualifying in the key sector of the local market.

3

Orienting and reinforcing the decision-making processes and the production and diffusion of knowledge between institutional stakeholders and civil society about topics concerning entrepreneurship, social business, and employability of vulnerable women and youth

# SYB RESULTS

## Strengthening of business incubation and acceleration processes:



RENOVATION OF BETHLEHEM BUSINESS INCUBATOR & YUNUS SOCIAL BUSINESS CENTRE AT BETHLEHEM UNIVERSITY



STARTUPS INCUBATED



ENTREPRENEURS INVOLVED



SOCIAL BUSINESSES CREATED

## Training of competent and specialized personnel, including young people and vulnerable women:



15 Vocational Institutions and 300+ students involved in the Start Your Business Trainings to develop entrepreneurial skills.



The didactic offer of the Salesian Vocational Training Centre has improved thanks to a market study, capacity-building activities and the launch of 7 long-term and two short-term courses.



Students enrolled in the Salesian Vocational Training Center between 2019 and 2022.



## Awareness raising and advocacy actions towards the community and local authorities:

**40.000+ people**

Were reached by advocacy campaigns conducted by Action Aid Palestine on youth and women entrepreneurship and social business.

**9 communities** were reached by the awareness-raising activities  
**Bethlehem, East Jerusalem, Hebron, Gaza, Ramallah, Jericho, Jenin, Tulkarm, Nablus**

**300+ people**

Were involved in a mapping of women's enterprises and other activities focusing on women's entrepreneurship.



Creation of a joint **research agenda** between the University of Florence (Department of Economics and Business Sciences - DISEI) and the University of Bethlehem focusing on social business.



A network of **"angel investors"** and Palestinian and international stakeholders was created to support the Bethlehem Business Incubator and the Yunus Social Business Centre



Funded by



Fondazione Assistenza Internazionale

# ابدأ عملك



"ابدأ عملك- إنشاء شركات ناشئة، وتطوير المهارات التقنية والترويج الاجتماعي والاقتصادي للنساء والشابات المستضعفات في فلسطين" - AID 11867

إبدأ عملك هو مشروع مدته ثلاث سنوات بدعم من الوكالة الإيطالية للتعاون الإنمائي (AICS) والمؤسسة الدولية للمساعدة (FAI). الشريك الرئيسي هي مؤسسة التطوع الدولي VIS، وهي مؤسسة غير حكومية إيطالية مقرها جامعة بيت لحم تعمل في مجال التنمية الاقتصادية المحلية. ويتم تنفيذ المشروع من خلال شراكة قوية بين الجهات الفاعلة الإيطالية والفلسطينية، بما في ذلك:



مؤسسة التطوع الدولي. VIS

اللجنة الدولية لتنمية الشعوب CISP

منظمة أكشن إيد فلسطين وإيطاليا

بلدية ميلان

جامعة فلورنس

جامعة بيت لحم

معهد الساليزيان للتدريب المهني

سنوات 3



محافظات القدس الشرقية وبيت لحم والخليل.



## الهدف العام للمشروع

المساهمة في النمو الاقتصادي المستمر والشامل والمستدام والعمالة الكاملة والعمل اللائق للجميع في فلسطين، مع التركيز على التنمية الاجتماعية والاقتصادية للشباب المحرومين والنساء الضعيفات.



## الهدف الخاص

تهيئة بيئة إيجابية لإنشاء شركات ناشئة جديدة وتحسين الأعمال التجارية والاجتماعية من خلال:

(A) تعزيز خدمات احتضان وتسريع الأعمال التجارية والاجتماعية

(B) تدريب الموظفين ذو الكفاءة والمتخصصين، بمن فيهم الشباب والنساء؛

(C) حملات التوعية الموجهة إلى المجتمع والهيئات المحلية.

النتائج والأنشطة المتوقعة لمشروع إبدأ عملك:



1

تحسين تطوير الشركات الناشئة الجديدة والأعمال التجارية التقليدية والاجتماعية، وزيادة المعرفة بالمؤسسات الاجتماعية من خلال تقديم خدمات تدريب واحتضان وتسريع الأعمال.

2

زيادة قابلية تشغيل الشباب والنساء الفلسطينيين غير المهرة من خلال تعزيز التدريب التقني والمهني بفضل إدخال «تدريبات إبدأ عملك» وعرض دورات تدريبية مؤهلة في القطاع الرئيسي من السوق المحلية.

3

توجيه وتعزيز عمليات صنع القرار وإنتاج ونشر المعرفة بين المؤسسات اصحاب المصلحة والمجتمع المدني بشأن المواضيع المتعلقة بتنظيم المشاريع، والأعمال التجارية الاجتماعية، وقابلية النساء والشباب للتوظيف

# النتائج مشروع إبدأ عملك

## تعزيز عمليات حضانة وتسريع الأعمال التجارية:



تجديد و ترميم مكاتب حاضنة بيت لحم للأعمال ومركز يونس للأعمال الاجتماعية في جامعة بيت لحم.



100 شركة ناشئة و مشروع صغير



120 + من رواد الأعمال

80% اناث



28 منشأة اجتماعية

## تدريب العاملين ذوي الكفاءات والمتخصصين، بمن فيهم الشباب والنساء:

300+

15 مؤسسة/مدرسة مهنية و اكثر من 300 طالب/ة حصلو على تدريبات ابدأ عملك لتطوير مهارات ريادة الأعمال.

15

تحسن العرض التعليمي المقدم من معهد الساليزيان للتدريب المهني بفضل دراسة السوق، وأنشطة بناء القدرات، وإطلاق 7 دورات طويلة الأجل ودورتين قصيرة الأجل.

9

التحق اكثر من 500 طالب بمعهد الساليزيان للتدريب المهني بين عامي 2019 و 2022.

500+



## حملات التوعية الدعوات الموجهة إلى المجتمع والهيئات المحلية:

+40.000 شخص

تم الوصول إلى أكثر من 40.000 شخص من خلال حملات التوعية التي نظمتها منظمة أكشن إيد فلسطين حول تنظيم الشباب والنساء للأعمال الحرة والأعمال الاجتماعية.

+300 شخص

شارك أكثر من 300 شخص في تشخيص واقع المشاريع النسائية وأنشطة أخرى تركز على تنظيم المرأة للأعمال الحرة.

مستفيدين/ات من 9 محافظات عن طريق حملات التوعية: بيت لحم والقدس الشرقية والخليل ورام الله و نابلس وجنين وطولكرم وأريحا وغزة



تطوير جدول أعمال مشترك للبحوث بين جامعة فلورنسا (قسم الاقتصاد وعلوم الأعمال) وجامعة بيت لحم يركز على الأعمال الاجتماعية.



تم إنشاء شبكة من داعمي «المستثمرين الملائكة» وأصحاب المصلحة الفلسطينيين والدوليين لدعم حاضنة بيت لحم للأعمال و مركز يونس للأعمال الاجتماعية.